



## ناقلات تحقق صافي ربح قدره 396 مليون ريال قطري عن الربع الأول من العام 2023 بنسبة زيادة 3.6%

الدوحة، قطر – 16 أبريل 2023: أعلنت شركة ناقلات، الشركة القطرية الرائدة في مجال نقل الغاز الطبيعي المسال، نتائجها المالية للربع الاول المنتهي في 31 مارس 2023، حيث حققت الشركة صافي ربح بلغ 396 مليون ريال قطري، مقارنة مع 382 مليون ريال قطري عن الفترة نفسها من العام 2022، بزيادة قدرها 3.6%.

ومن أبرز النتائج المالية المتحققة في الربع الأول من السنة المالية 2023:

- تحقيق صافي ربح قدره 396 مليون ريال قطري، بنسبة زيادة بلغت 3.6%
- زيادة أرباح شركات المشروعات المشتركة العاملة في نقل الغاز الطبيعي المسال وحوض السفن بنسبة 7.9%

تُعزى الزيادة في صافي الأرباح إلى اهتمام الشركة المستمر بضمان الكفاءة التشغيلية، والإدارة الفعالة للتكلفة، وحجم الطلب القوي من السوق على خدماتها في شحن الغاز الطبيعي المسال. ويقف الأداء المالي القوي للشركة شاهدًا على قدرتها على التأقلم مع واقع اقتصادي يموج بالتحديات والحفاظ على مكانتها بوصفها طرفًا فاعلًا رئيسيًا في قطاع شحن الغاز الطبيعي المسال العالمي.

وقد أعرب المهندس عبدالله السليطي، الرئيس التنفيذي لناقلات: "إن الأداء المالي القوي في الربع الأول من العام 2023 يأتي تجسيدًا للجهود الدؤوبة في سبيل تحسين العمليات إلى المستويات المثلى واغتنام الفرص المتاحة في السوق، والذي بدوره يعزز من القيمة المضافة لمساهمينا. وبالرغم من التحديات المستمرة التي يواجهها الاقتصاد العالمي، وتقلبات الأسواق جراء ارتفاع معدلات الفائدة وزيادة التضخم، فقد حافظنا على مرونتنا وقدرتنا على الصمود والتكيف وتحقيق نتائج مالية مستقرة بزيادة في صافي الأرباح بنسبة 3.6 في المائة." وأضاف: "تماشيًا مع غايتنا ورؤيتنا الاستراتيجية، سوف نواصل مساعينا لتحقيق النمو المستدام واغتنام فرص الأعمال والحفاظ على مكانتنا بوصفنا طرفًا فاعلًا رئيسيًا في قطاع شحن الغاز الطبيعي المسال العالمي."

وبالإضافة إلى ذلك، فقد حازت شركة ناقلات حديثًا وللمرة السادسة على التوالي تصنيف الخمس نجوم للتميز في إدارة الصحة والسلامة معلى المهنية في كافة مجلس السلامة البريطاني، ويمثل هذا التصنيف تقديرًا رفيع المستوى يعكس التزامنا الراسخ بتلبية معايير الصحة والسلامة المهنية في كافة عملياتنا؛ إذ طبقت الشركة نظامًا محكمًا وقويًا لإدارة الصحة والسلامة يضع رفاه قوة العمل في مقدمة أولوياتها ويضمن الامتثال لأفضل الممارسات العالمية في هذا المجال. وقد حصلت ناقلات أيضًا على تصنيف الخمس نجوم لاجتياز تدقيق الاستدامة البيئية الذي يجريه مجلس السلامة البريطاني، مما يؤهلنا كذلك لخوض المنافسة على جائزة " Globe of Honor " التي سيمنحها مجلس السلامة البريطاني في إدارة في وقت لاحق من هذا العام. ويؤكد النجاح المستمر لسنوات متعاقبة في استمرارية الحصول على تصنيف الخمس نجوم للتميز في إدارة الصحة والسلامة على التزامها بتهيئة بيئة عمل تتسم بالسلامة والأمان لجميع موظفيها وعملائها والمجتمع بوجه عام.

ويود مجلس الإدارة ن اغتنام هذه الفرصة للإعراب عن خالص الشكر والتقدير لشركة قطر للطاقة وإدارة المدن الصناعية التابعة لها وشركة قطرغاز ولجميع العاملين في الشركةعلى دعمهم المتواصل وتعاونهم المستمر ضمانًا لإحراز النجاح وتحقيق رؤيتنا المتمثلة في أن نكون شركة رائدة عالميًا ومزودًا مفضلًا في مجال نقل الطاقة والخدمات البحرية.





وتماشيًا مع التزام شركة ناقلات بتطبيق أفضل الممارسات في علاقات المستثمرين واستراتيجيتها المتبعة في إشراك المساهمين والمستثمرين، سوف تعقد الشركة اجتماع علاقات المستثمرين عبر الهاتف لمناقشة النتائج المالية عن الربع الأول من العام 2023، وذلك يوم الإثنين الموافق 17 أبريل 2023 في تمام الساعة 01:30 ظهرًا بتوقيت الدوحة. وسوف يكون العرض التقديمي الخاص بهذا الاجتماع متاحًا على الموقع الإلكتروني للشركة قبل انعقاده. لمزيد من المعلومات عن تفاصيل الاتصال للمشاركة في الاجتماع الهاتفي لشركة ناقلات، يرجى زيارة الرابط الإلكتروني التالي:www.nakilat.com

\*\*\*انتھى\*\*





## Nakilat reports QAR 396 million net profit for the first quarter of 2023, an increase of 3.6%

**Doha, Qatar – 16<sup>th</sup> April, 2023**: Nakilat, Qatar's premier liquefied natural gas (LNG) shipping company, has announced its financial results for the first quarter ended March 31, 2023. The company recorded a net profit of QAR 396 million for the first quarter ended March 31, 2023, compared to QAR 382 million during the same period in 2022, an increase of 3.6%.

Here are the key financial highlights from the first quarter of 2023:

- Net profit of QAR 396 million, increase by 3.6%
- Profits of joint venture companies operating in LNG transportation and shipyard increased by 7.9%

The increase in net profit can be attributed to the company's continued focus on operational efficiency, effective cost management, and robust market demand for its LNG shipping services. The strong financial performance is a testament to its ability to navigate a challenging economic environment and maintain its position as a leading player in the global LNG shipping industry.

Nakilat's Chief Executive Officer, Eng. Abdullah Al-Sulaiti said, "Nakilat's strong financial performance in the first quarter of 2023 is a reflection of our continued efforts to optimize our operations and capitalize on market opportunities, which in turn focuses on enhancing the value of our shareholders. Despite the ongoing challenges facing the global economy and market volatility owing to high interest and inflation rates, we have remained resilient and achieved stable financial results, with an increase in net profit by 3.6%. In line with our purpose, vision and strategy, we will continue to pursue sustainable growth, seize business opportunities and maintain our position as one of the world's leading players in the global LNG shipping industry."

Furthermore, Nakilat has recently received the British Safety Council's Health and Safety Excellence (HSE) 5-star rating for the sixth consecutive time. The HSE 5-star rating is a prestigious recognition that reflects our unwavering commitment to health and safety across all its operations. The company has implemented a robust health and safety management system that prioritizes the well-being of its workforce and ensures compliance with global best practices. Moreover, we scored Five Star rating in maiden attempt for being audited by British Safety Council against their Five Star Environmental Sustainability audit specifications. This rating also qualifies us to contend for BSC's





Globe of Honor award later this year. Nakilat's continued success in maintaining the HSE 5-star rating underscores its dedication to providing a safe and secure work environment for its employees, customers, and the community.

The Company Board of Directors would like to take this opportunity to extend deep appreciation to QatarEnergy, its Industrial Cities directorate, Qatargas, and all staff for their ongoing support and collaboration, in being the drivers of our success and leading the company to its vision of becoming a global leader and provider of choice for energy transportation and maritime services.

In-line with commitment on providing the best practices in investor relations and its strategy to engage shareholders and investors, the company will hold an investor relations conference call to discuss the financial results for the first quarter of 2023, on Monday, 17 April 2023 at 01:30 pm (Doha Time). The conference presentation will be published on the company's website prior to the conference call. For further information on conference call dial-in details, you can visit the company's URL: www.nakilat.com

-Ends-

## نموذج الافصاح:

شركة قطر لنقل الغاز المحدودة (ناقلات) ش.م.ع.ق تفصح عن بياناتها المالية للربع الاول من عام 2023

أفصحت شركة قطر لنقل الغاز المحدودة (ناقلات) ش.م.ع.ق عن بياناتها المالية للفترة المنتهية في 2023/03/31، حيث بلغ صافي الربح 395.5 مليون ريال قطري مقابل صافي الربح 381.8 مليون ريال قطري لنفس الفترة من العام الذي سبقه.

كما بلغ العائد على السهم 0.07 ريال قطري للفترة المالية المنتهية في 3023/03/31 مقابل العائد على السهم 0.07 ريال قطري لنفس الفترة من العام الذي سبقه.

## **Disclosure Form:**

QATAR GAS TRANSPORT COMPANY LIMITED (NAKILAT) (QPSC) DISCLOSES ITS FINANCIAL STATEMENTS FOR THE 1<sup>ST</sup> QUARTER ENDED MARCH 31, 2023.

Qatar Gas Transport Company Limited (Nakilat) (QPSC) disclosed its financial statements for the period ended on 31.03.2023. The statements shows that the net profit is QR 395.5 million Compared to net profit amounting to QR 381.8 million For the same period of the previous year.

Earnings per Share (EPS) amounted to QR 0.07 For the period ended March 31, 2023 to EPS amounted to QR 0.07 for the same period of the previous year.